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CONVOCATÒRIA ASSEMBLEA

NANOS
Dissabte, 4 de juliol. 19h.
Parc de l'Albereda
Festa de Nanos i Gegants 
al parc de l'albereda, 
on arribaran després de 
realitzar un passacarrers 
que s'iniciarà a la plaça de 
la Sala.

CONCERT
Diumenge, 5 de juliol. 9h.
Parc de l'Albereda
Concert del grup de rock Las Moes, 
exposició de vehicles, inflables ..., dins 
de les activitats programades en una 
Matinal Motera.

CINE
Diumenge,  5 de juliol. 22h.
Àgora Casa de Cultura
Cine a la fresca amb la projecció de la 
pel·lícula "La ladrona de libros".

CONCERT
Dijous, 9 de juliol. 22h.
Santa Bàrbera
Concert de l'agrupació musical La  
Artística dins de les activitats 
programades per l'associació de veïns 
del barri.

EXALTACIÓ
Dissabte, 11 de juliol. 20:30h.
Teatre Principal
Acte d'exaltació de la Reina 
i Cort d'Honor de la Tercera 
Edat 2015 amb actuacions en 
directe i moltes sorpreses.

CINE
Diumenge, 12 de juliol. 22h.
Santa Bàrbera
Cine a la fresca a l'ermita amb la 
projecció de la pel·lícula "Maléfica".

CONCERT
Diumenge, 19 de juliol. 12:30h.
Teatre Principal
Concert de l'orquestra de Pols i Púa 
Francisco Alvillar que inaugura així la 
seua constitució.

CINE
Diumenge, 19 de juliol. 22h.
Àgora Casa de Cultura
Cine a la fresca amb "Cómo entrenar a 
un dragón 2", dirigida al públic infantil.

CONCERT
Divendres, 24 de juliol. 22h.
Plaça del Santísimo Cristo Crucificado
Concert de La Artística a l'aire lliure.

PRESENTACIÓ REVISTA DE FESTES
Diumenge, 26 de juliol. 13h.
Convent
Presentació de la Revista de Festes amb 
les col·laboracions i el guió d'actes.

CINE
Diumenge, 26 de juliol. 22h.
Àgora Casa de Cultura
Cine a la fresca amb "El gran hotel 
Budapest".

CONCERT
Divendres, 31 de juliol. 20:30h.
Plaça de la Sala
Concert de Bandes Escola. 

AGENDA TELÈFONS D’URGÈNCIA
Coordinació d’Emergències
112
Policia Local 
606 34 07 40 / 96 547 10 80
Guàrdia Civil
96 547 01 03
Creu Roja
96 547 05 27

Hospital General d’Elda
96 698 90 01
Centre de Salut 
Cites: 96 695 75 50
Urgències: 96 695 75 55
Parc Comarcal Bombers
96 538 50 80

TELÈFONS 
Ajuntament 
96 696 03 11
Arxiu Municipal-Biblioteca
96 696 01 79
Asociación de Amas de Casa
96 547 28 89
Asociación contra el Cáncer
96 547 27 22 / 96 547 05 88
Assoc. de Minusvàlids COM TU
96 547 13 58
Associació Nit i Dia
67 869 89 24
Aguas Monóvar 
96 386 06 00
Camp de Futbol
96 696 08 90
Casa Cultura
96 547 09 14
Casa Museu Azorín
96 547 07 15
Cementeri
96 696 07 53
Centre Esportiu Monòver
96 547 12 17
CFPA Freire
96 547 09 14
Centre Ocupacional El Molinet
96 547 28 17
Correus
96 547 13 91
Climateri
661417811

Jutjat de Pau
96 547 01 07
Llar del Pensionista
678 685 138 / 687 40 27 18
Mercat Municipal
96 696 08 72
Museu d’Arts i Oficis
96 547 02 70
Notaria
96 547 01 98
Pavelló Municipal
96 696 01 98
Punt Jove
96 547 32 31
Ràdio Monòver
96 547 27 59 / 96 696 08 65
Registre de la Propietat
96 547 02 81
SERVEF. 
Maria Guerrero, 30. Elda
96 695 77 00
Sociedad Cultural 
Casino de Monòver
96 547 00 90
Serveis Socials
96 547 2676
Servei de Taxi
695 662 066
Teatre Principal
96 696 01 79
Telèfon del Consumidor
012

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
Gómez Maestre· Carlos Tortosa,4  
Dies  3, 7, 11,15, 19, 23, 27, 31
Rafael Peris · Major, 166 
Dies  4, 8, 12, 16, 20, 24, 28

JULIOL
Rosario Badenes · Luis Vidal,12 
Dies  5, 9, 13, 17, 21, 25, 29
Nuria Canales · Luis Martí, 7
Dies  6, 10, 14, 18, 22, 26, 30

HORARI D’AUTOBUSOS
Monòver - Elda
De dilluns a dissabte: de 7:30 a 
20:30 h.
Diumenges i Festius: d'11:30 a 
13:30 h. i de 16:30 a 20:30 h.
Monòver - Alacant
Laborals: 7:50, 9:00 i 15:30 h.
Dissabtes: 9:15, 11:15, 15:15, 
i 19:15 h.

Elda - Monòver
De dilluns a dissabte: de 7 a 20h.
Diumenges i Festius: d'11:00 a 
13:00h. i de 16:00 a 20:00h.
Alacant - Monòver
Laborals: 8:00, 14:15, 17:15, i 
20:45 h.
Dissabtes: 10:15,13:15, 15:15, 
i 20:15 h.
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Durant els mesos de 

juliol i agost, l'horari 

del cementeri serà, de 

dilluns a diumenges, 

inclosos festius, de 9h 

a 14h.

CEMENTERI

El grup de Teatre El Palera convoca a una 
assemblea oberta a membres del grup, simpa-
titzants i persones interessades en les activitats 
teatrals, el divendres 10 de juliol en la casa de 
Cultura de Monòver, a les 20h, amb la finalitat 
de reactivar l'Associació Cultural "Grup de 
Teatre El Palera" i començar a produir mun-
tatges teatrals. 
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Editorial
Amb una intensitat frenètica vam encetar el mes de juny i amb la mateixa intensitat con-

tinuarem en juliol en tant que l'estiu porta festes i activitats a l'aire lliure a tots els racons 
possibles. L'única nota negativa de les últimes setmanes l'ha posat el temps, que s'ha entestat 
en deixar-nos alguna tronada que altra i pluges sorpresa de magnitud considerable que van 
motivar l'ajornament d'alguna festa de fi de curs. Però la inestabilitat atmosfèrica ha contra-
restat amb una calma absoluta pel que fa a l'actualitat política local i és que, després d'una 
campanya d'allò més moguda, el resultat electoral no donava lloc a sorpresa alguna en relació 
a la constitució del nou govern municipal. Els nous regidors van prendre possessió del càrrec en 
un Ple on no van tenir cabuda els crits d'altres ocasions i on es va apel·lar en contínues ocasions 
al sentit comú com a constant a seguir en la legislatura recent estrenada. Promeses i juraments 
es van alternar en una sessió després de la qual va arribar el repartiment de regidories, de 
despatxos i de tasques. Però, com que el ritme no pot parar, així, de forma automàtica i només 
aterrar, alguns regidors s'estrenaven en el càrrec assistint a actes diversos com la II Trobada de 
Nanos que es va celebrar a Monòver dies enrere. Gegants i cabuts arribats de diferents llocs 
envaïen el nostre municipi per a goig dels més menuts, si bé és cert que alguns dels convidats 
van arrancar més llàgrimes que somriures entre el públic infantil. Pere i Beatriu van ser els 
amfitrions perfectes en una jornada festiva on l'ambient ens traslladava perfectament a un 8 de 
setembre. Però, per si algú es va quedar en ganes de més, en juliol els Nanos i Gegants tornen 
al carrer, encara que en aquesta ocasió sols amb els nostres. Tornen ells i tornen les festes a les 
pedanies per anar obrint boca de cara a les festes patronals de setembre. Les Canyades de D.Ciro 
són les primeres en estrenar una agenda de celebracions que cal tenir en compte per a traure el 
màxim suc a l'estiu que hem inaugurat com cada any a la llum de les fogueres d'Alacant. 

És estiu i això es nota al carrer, que passa a acollir activitats diverses com les sessions de cine 
a la fresca o diferents concerts que hi ha preparats per a les pròximes setmanes. Però tampoc 
faltaran les actuacions a emplaçaments més habituals com el Teatre Principal que acollirà, entre 
d'altres, la presentació oficial de l'orquestra de Pols i Púa Francisco Alvillar. Aquest escenari els 
va reunir de forma casual fa uns mesos i el mateix escenari ha estat l'elegit per al seu debut 
davant del públic. 

Així doncs, un poc de tot ens espera en el mes en què comencen les retirades als camps, 
l'intercanvi de productes de la collita i les remullades a la piscina, un panorama que pinta d'allò 
més bé encara que molts desitgen que passe prompte perquè arriben les merescudes vacances.

Sembla que la cosa estava ben 
complicada en el número anterior 
ja que ningú ha encertat el racó 
que us presentàvem. En concret, 
la paradeta que apareixia en la 
fotografia estava ubicada en la 
plaça de la Sala, exactament en el 
punt que hui ocupa l'edifici que 
acull la seu dels populars mono-
vers i un establiment comercial 
en la planta baixa. Esperem que 
aquest mes la cosa us resulte més 
senzilla i que endevineu fàcilment 
on correspon aquesta imatge. 
Com sempre, esperem les vostres 
respostes a veinat@monovar.es o 
a la nostra redacció situada en la 
planta baixa de l'ajuntament, per 
on podeu passar a comunicar-nos   
on creieu que està feta la fotogra-
fia que us presentem.
Foto: Arxiu Rafael Poveda.

Endevina el racó

L'estiu ha entrat amb alguna que altra tronada 
important però, malgrat tot, ja estan ací els 
dies de banys, terrasses i gelats per portar el 
millor possible les temperatures.

Foto: Hnos. Quiles.

La foto de 
la portada

El pròxim número d’El Veïnat estarà al carrer 
el divendres 7 d'agost. Si voleu col·laborar 
recordeu que haureu d'entregar els vostres 
escrits fins el 17 de juliol. Per a qualsevol consulta 
podeu telefonar al 96 696 03 11 o contactar 
amb nosaltres en la nostra adreça electrònica 
veinat@monovar.es. Gràcies.

Pròxim número
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Lleno absoluto en el salón de plenos 
por la constitución del nuevo gobierno 

POLÍTICA MUNICIPAL

Natxo Vidal fue proclamado oficialmente Alcalde de Monóvar el pasado 13 de junio en un abarrotado salón de plenos.

Aunque la convocatoria 
oficial marcaba las doce del 

mediodía del 13 de junio como 
la hora exacta para el inicio del 
acto de composición de la nueva 
corporación municipal, desde 
bastante antes comenzaban a 
llegar al salón de plenos los ciu-
dadanos que no querían perderse 
ni un detalle del acto. Amigos y 
familiares de los miembros de 
la nueva corporación, así como 
simpatizantes de las diferentes 
formaciones con representación 
municipal, no faltaron a la cita. 
El resultado electoral del pasado 
24M no dejaba margen a las sor-
presas, por lo que el ambiente fue 
mucho más relajado que en otras 
ocasiones.

Tras la composición de la 
mesa de edad, los ediles fueron 
llamados por orden alfabético 
y procedieron al juramento o 
promesa del cargo para, acto 
seguido, proceder a la votación, 
a mano alzada, del Alcalde. Los 
diferentes candidatos de las 
formaciones con representación 
municipal recibieron los votos 
de sus representantes, procedién-
dose posteriormente a la toma de 
posesión oficial de Natxo Vidal 
como Alcalde. Vidal, al igual que 
el resto de compañeros del PSOE, 
contó con una calurosa ovación 
por parte del público. No se 
produjo, eso sí, el protocolario 
momento de entrega de la vara 
de mando. Un gesto habitual en 
este tipo de actos pero que no 
tuvo lugar a pesar de que sí ocupó 
un lugar preferente en la mesa.

Una vez efectuada la elección 
del Alcalde, llegó el turno de las 
intervenciones de los diferentes 
portavoces de los grupos que 
componen la corporación. La 

independiente Carolina Albert 
fue la primera en tomar la palabra 
para pedir al gobierno que no fal-
te en esta legislatura "el corazón 
ni el sentido común que tanto 
hemos escuchado en la campaña 
electoral", en alusión al eslogan 
de los socialistas. 

Tras ella, intervenía el portavoz 
de Veïns de Monòver, Guillermo 
Rico, quien se ponía a disposición 
de los ciudadanos para atender 
aquellas cuestiones que conside-
ren oportunas.

La referencia al sentido común 
tampoco faltó en la intervención 

de la popular Desirée Bellot, 
quien también ofreció al gobier-
no su colaboración en cuanto 
beneficie a los ciudadanos de 
Monóvar.

Antes de la intervención del 
Alcalde, fue el turno también de 
la portavoz socialista, Lourdes 
Pastor, quien insistió en destacar 
que la línea a seguir por el nuevo 
gobierno tendrá una continuidad 
respecto al trabajo realizado du-
rante el último año, resaltando 
además la importancia de la 
implicación de los ciudadanos en 
las decisiones que se adopten.

En el mismo sentido se mani-
festó también el Alcalde, quien 
daba por finalizado el acto con 
sus palabras. Vidal quiso recor-
dar el discurso que pronunció 
en su toma de posesión un 
año atrás para asegurar a los 
presentes que sigue siendo "un 
hombre normal" como ya dijera 
en aquella ocasión, dispuesto a 
no renunciar a esta condición ni 
a cambiar su forma de trabajar 
por Monóvar pensando en las 
necesidades de sus ciudadanos y 
en los más pequeños. El Alcalde 
tampoco olvidó en su discurso a 
los compañeros que no repiten 
experiencia, arrancando algunas 
lágrimas entre los presentes, ni 
tampoco a los compañeros que 
han formado parte de otras cor-
poraciones en momentos no tan 
favorables para los socialistas.

Al fin de la sesión los ediles 
socialistas recibían una rosa de 
parte del secretario general de 
los socialistas, Paco Picó, que no 
pudo asistir al acto al encontrarse  
de viaje con sus alumnos.

Un momento del Pleno con la nueva Corporación.

El alcalde Natxo Vidal.
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POLÍTICA MUNICIPAL

Repartiment d'àrees en el nou govern

Després de la constitució 
formal del nou govern els 

regidors han passat a fer-se càrrec 
de les àrees que els han estat 
assignades, destacant en aquest 
repartiment la creació d'una nova 
regidoria orientada a la Recupe-
ració de la Memòria Històrica. 
Lourdes Pastor ha passat a ser la 
responsable d'aquesta àrea en 
relació a la qual ja es van portar 
a terme algunes actuacions en els 
últims mesos, com la neteja de les 
pintades de la façana de l'església. 
A més, al programa electoral 
dels socialistes també s'incloïa 
la creació d'un museu de la II 
República que, per tant, s'apunta 
com un dels projectes de futur 
dins d'aquesta nova regidoria. 
Pel que fa a la resta de regidories 
sols destacar la de Cultura, com-
partida en aquesta ocasió entre 
l'Alcalde i la regidora Júlia Tortosa 
o l'exclusivitat d'Alejandro García 
en Hisenda, una de les àrees més 
fortes al front de la qual ja porta-
va l'últim any encara que abans 
juntament amb Urbanisme.

NATXO VIDAL
Alcalde de Monòver. Regidor de 
Cultura i Contractació.

LOURDES PASTOR VERDÚ
Regidora d'Educació, Benestar So-
cial i Recuperació de la Memòria 
Històrica.

ALEJANDRO GARCÍA FERRER
Regidor d'Hisenda (inclosa 
l'ordenació i disposició de fons 
en absència de l'Alcalde).

Mª AMPARO MAESTRE DÍAZ
Regidora de Festes, Turisme i 
Personal.

SALVADOR GIMÉNEZ LLORENS
Regidor d'Esports, Pedanies, Agri-
cultura i Policia.

VERÓNICA AMAT BELLO
Regidora de Serveis, Parcs i 
Jardins, Cementeri i Participació 
ciutadana.

JOSÉ ALCARAZ CASTAÑO
Regidor d'Indústria, Comerç i 
Treball, Mitjans de Comunicació, 
i Noves tecnologies.

Mª ÁNGELES LINDE RUANO
Regidora de Joventut, Igualtat, 
Sanitat i Convivència Intergene-
racional.

LORENZO AMAT POVEDA
Regidor d'Urbanisme, Patrimoni,  
Mercat, Serveis i Medi Ambient.

JÚLIA TORTOSA CORBÍ
Regidora de Normalització Lin-
güística i Cultura.

A les àrees anteriors s'afegeix ara la Regidoria de Recuperació de la Memòria Històrica, que dirigeix Lourdes Pastor.
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POLÍTICA MUNICIPAL

Entre despedidas y bienvenidas
Los ediles que no repiten en la actual corporación aprovecharon el último Pleno extraordinario para su despedida oficial.

Los ex-ediles durante el último Pleno en el que tomaron parte en el ayuntamiento.

y pidiendo disculpas "por si en 
algún momento pudiera haber 
ofendido a alguien".

Los agradecimientos tam-
poco faltaron en el resto de 
intervenciones como la del 
popular Ramón Cambra, quien 
aseguró que el balance de sus 
veinte años en política "ha sido 
positivo". Cambra también deseó 
suerte a los nuevos y dejó de ma-
nifiesto su deseo de que ésta "sea 
una legislatura tranquila".

En la misma línea se expresó 
su compañero de partido Carlos 
Maluenda, quien tampoco 
olvidó a nadie en los agradeci-
mientos  y quien señaló sentirse 
orgulloso de haber sido concejal 
del Ayuntamiento, un cargo en 

el que apuntó aportó todo su 
esfuerzo por no defraudar a los 
ciudadanos. Agradecimientos 
varios también los de la popular 
Inmaculda Navarro, quien duran-
te su intervención dejó la puerta 
abierta a una vuelta al panorama 
político municipal en el futuro, 
al considerar que no era una des-
pedida sino más bien un "hasta 
luego". Navarro aseguró sentirse 
"satisfecha por el deber cumplido 
y abrumada por las muestras de 
cariño recibidas por los vecinos".

 Otro de los veteranos que ha 
pasado a un segundo plano es 
el independiente Emilio Orgilés,  
quien expuso que después de 
veinte años como concejal,  
"ahora toca descansar y renovar". 

Aseguró sentirse "un político 
realizado" que se despedía "muy 
orgulloso de haber representado 
a Monóvar" y "satisfecho por 
haber realizado lo que quería".

Se sumó también a esta rueda 
de intervenciones el popular 
José Vicente Guill, que tampoco 
forma parte de la nueva corpo-
ración, felicitando a los nuevos 
y deseando "que gobiernen con 
honestidad".

Las últimas intervenciones fue-
ron las de los tres ediles socialistas 
que no repiten esta legislatura, 
al optar por no formar parte de 
la lista del PSOE en las pasadas 
elecciones: Caridad García, Anna 
López y Vicent Sánchez. Tras los 
agradecimientos, García señaló 
que "ojalá haya podido demostrar 
en tan poco tiempo que se puede 
hacer otra política", mientras que 
López manifestó que "ahora toca 
seguir luchando desde fuera". 

Aunque no se encontraba en 
el Pleno, la popular Alessandra 
Bambagioni es otro de los rostros 
que desaparecen esta legislatura 
de la corporación municipal y 
que ceden su lugar a los nuevos 
ediles que, poco a poco, van 
adecuándose a su nueva situa-
ción. Entre estos últimos, los seis 
nuevos ediles socialistas que han 
pasado a formar parte del gobier-
no y los cuatro que se estrenan 
en el cargo en la oposición, tanto 
por parte del PP como de Veïns 
de Monòver. Así, en el grupo 
popular, junto a Desirée Bellot y 
Lorenzo Lorenzo, se encuentran 
Ana Marhuenda y Mª Ángeles 
Quiles. Conformando el resto 
de la oposición los dos ediles de 
la nueva formación que se es-
trena esta legislatura, Veïns de 
Monòver con Guillermo Rico y 
Noelia López. Todos ellos ocupa-
ron ya sus respectivos puestos en 
el Pleno durante la sesión de in-
vestidura del pasado 13 de junio.

Tres días antes de que que-
dara constituida la nueva 

Corporación Municipal el salón 
de plenos acogía la última sesión 
extraordinaria del anterior go-
bierno, una sesión en la que las 
despedidas fueron protagonistas 
en tanto que algunos de los 
ediles cerraban así una etapa en 
la política municipal. En la ma-
yoría de los casos, este punto y 
final llegaba por decisión propia, 
tras decidir no presentarse a las 
últimas municipales en las listas 
de sus respectivos partidos, bien 
por motivos personales o por 
considerar que había que cerrar 
un ciclo. En otros casos, como el 
de José Ginés, el final llegaba tras 
no haber conseguido en las urnas 
el respaldo suficiente, y en otros, 
desavenencias internas o diferen-
te criterio de opiniones llevaban 
a este final precipitado que, no 
obstante, solo podría ser un hasta 
luego como quedó de manifiesto 
en alguna de las intervenciones.

El único punto de esta sesión 
extraordinaria hacía referencia 
a la aprobación de actas ante-
riores, cediendo posteriormente 
el Alcalde la palabra a aquellos 
ediles que quisieran aprovechar 
la ocasión para despedirse de sus 
compañeros y de la ciudadanía 
en general. El primero en hacerlo 
fue José Ginés, quien abrió su 
intervención felicitando a Veïns 
de Monòver y al PSOE por los 
resultados obtenidos en las úl-
timas municipales,  y  apelando 
al "sentido común para la actual 
legislatura". Ginés recomendó a 
los socialistas que "no hagan lo 
que otros de subírseles el éxito 
a la cabeza" sino que opten por 
"gestionar la victoria con hu-
mildad". El, hasta ese momento, 
portavoz del Bloc Progressista, 
terminó su intervención agrade-
ciendo el apoyo recibido por los 
monoveros a lo largo de los años  

Los ediles de Veïns de Monòver. Los cuatro ediles del PP .
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BENESTAR SOCIAL

El menjador d'estiu 
torna a donar servei

Per segon any consecutiu, la 
Regidoria de Benestar Social 

ha optat per posar en marxa el 
menjador d'estiu que atendrà 
a vint-i-cinc usuaris. Segons la 
regidora de l'àrea, l'experiència 
de l'any passat "ens va donar 
l'oportunitat de veure com fun-
cionava el servei i quins aspectes 
havien de millorar", motiu pel 
qual enguany s'han introduït 
alguns canvis que "considerem 
serviran per millorar aquest men-
jador d'estiu".

Aquests canvis han passat, 
fonamentalment, perquè el 
menjador es desenvolupe al 
Centre Ocupacional El Molinet 
en lloc de al Club de Convivència 
com ocorria l'any passat, dins 
de la franja horària i modalitat 
en què es portava a terme el 
menjador del col·legi Ricardo 
Leal. D'aquesta manera, segons  
Lourdes Pastor, "es millora el 
servei en comptar amb un espai 
i una empresa especialitzada en 
menjadors escolars i per al centre 
no suposa cap inconvenient, en 
tant que únicament s'ha hagut 
de prolongar en el temps el ser-
vei del col·legi durant un mes". 
La proposta ha comptat amb 
el permís de la Mancomunitat 
Intermunicipal de les Valls del 
Vinalopó i, com assenyalava 

la regidora, "és una forma més 
de seguir contribuint al treball 
d'igualtat i integració que El Mo-
linet i el CEIP Ricardo Leal fan al 
llarg de tot el curs escolar".

D'aquesta manera, durant 
el mes de juliol s'espera que 
el menjador ocupe aquest 
espai compatibilitzant-lo amb 
l'activitat de l'escola d'estiu que 
enguany s'imparteix al Ricardo 
Leal. Així, "els usuaris d'aquest 
menjador podran accedir també 
a les activitats de l'escola d'estiu 
i fer d'ambdós serveis activitats 
més integradores, socials i 
educatives." Per a la regidora de 
Benestar Social, per tant, "els 
canvis milloraran clarament el 
servei i afavoriran el benestar de 
la població en general".

Per a la posada en marxa del 
menjador s'ha comptat de nou 
amb la subvenció de la Conse-
lleria per un import similar al de 
l'any anterior de vora quatre mil 
euros, amb l'única diferència que 
en aquesta ocasió els terminis no 
han estat tan ajustats com l'any 
passat en què, com manifesta 
Pastor, "la falta de previsió de 
Conselleria va provocar que 
sols comptarem amb cinc dies 
per a preparar aquest projecte 
i sol·licitar aquesta subvenció 
dirigida al menjador d'estiu".

Las solicitudes de ayudas municipales al estudio pueden 
presentarse hasta el 10 de julio en el Ayuntamiento.

El menjador d'estiu es porta a terme al menjador d'El Molinet.

EDUCACIÓN

Las becas de estudio 
se amplían a Primaria

La Concejalía de Educación 
ha optado por ampliar la 

convocatoria de ayudas munici-
pales al estudio con los alumnos 
de Primaria, los cuales hasta la 
fecha quedaban excluidos de 
estas ayudas que se destinaban 
exclusivamente a infantil. Con 
la aprobación del presupuesto de 
2015 se dotó la partida destinada 
a estas ayudas de una cantidad 
superior a la de años anteriores, 
conscientes de la necesidad de 
ayudar a las familias en la adqui-
sición de libros y material escolar.  
La medida, eso sí, ha supuesto 
la aplicación de unos requisitos 
económicos a cumplir por las 
familias solicitantes, ya que con 
anterioridad no se exigían estos a 
la hora de demandar este tipo de 
ayudas.  Asimismo, el importe a 
percibir posteriormente depende-
rá del número de solicitudes que  
resulten beneficiarias, disponien-
do de un total de 80.000 euros 
para este fin. 

Junto a las ayudas para la 
compra de libros y material 
escolar en Infantil y Primaria, se 
incluyen también las destinadas 
al transporte para universitarios, 
las ayudas para los alumnos de 
ESO del CEPA Freire y las ayudas 

también para transporte para los 
alumnos de Ciclos Formativos, 
Bachillerato Artístico y Bachille-
rato Tecnológico que cursan sus 
estudios en otros municipios.

Las solicitudes se pueden 
presentar en el departamento 
de Educación del Ayuntamiento 
hasta el próximo 10 de julio en 
horario de 12 a 14h, y aunque la 
convocatoria se abre ahora cabe 
recordar que corresponde al curso 
escolar 2014/15 que acaba de 
finalizar.

Las bases pueden consultar-
se tanto en la Concejalía de 
Educación como en la web mu-
nicipal, donde también pueden 
solicitarse los impresos corres-
pondientes de solicitud y otra 
documentación de la requerida 
en la convocatoria. Una vez fina-
lizado el plazo de presentación 
de solicitudes, los solicitantes 
dispondrán de un plazo de diez 
días para entregar aquella do-
cumentación que no hubieran 
podido entregar dentro del plazo 
establecido, procediéndose pos-
teriormente a la comprobación 
de la documentación entregada y 
a la elaboración de las listas con 
los posibles beneficiarios de estas 
ayudas.
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La web municipal  
cambia de imagen 

NUEVAS TECNOLOGÍAS

La espera ha sido larga pero por 
fin han comenzado las obras 

en el campanario de la iglesia de 
San Juan Bautista, unas obras que 
se traducirán en una mejora es-
tética del edificio y que también 
supondrán una mejora significa-
tiva en cuanto a seguridad.

 Desde hace años estas obras 
han sido una constante en las 
peticiones del Ayuntamiento 
a Conselleria, organismo que 
finalmente ha iniciado estos 
esperados trabajos.

La Conselleria de Cultura y 
Patrimonio es la encargada de 
llevar adelante este proyecto que 
supone una inversión de 80.000 
euros y cuyo plazo de ejecución 
está estimado en unos dos o tres 
meses, por lo que se espera que 
durante la celebración de las 
fiestas patronales sea posible que 
la iglesia presente ya su aspecto 
renovado.

Los trabajos que se están reali-
zando no suponen una actuación 
estructural sino estética, ya que se 
están mejorando remates, corni-
sas y otros elementos propios del 
edificio.

El inicio de las obras fue evi-
dente ante la instalación de un 

andamio de dimensiones con-
siderables que cubre totalmente 
esta parte del edificio.

Esta actuación en la parte 
exterior del campanario era 
muy necesaria dado el estado de 
deterioro en que se encontraba el 
mismo. De hecho, han sido varios 
los incidentes registrados en este 
punto como la famosa caída de 
la campana sobre el vehículo del 
cura párroco que estaba estacio-
nado junto a la iglesia. Además, 
durante la pasada Semana Santa 
se optó por vallar la zona para 
evitar posibles accidentes en 
unas fechas de concentración 
destacada de público. Un temor 
a posibles desprendimientos 
que  termina ahora con la puesta 
en marcha de estos trabajos, 
financiados al cien por cien por 
Conselleria,  que permitirán que 
el campanario luzca mejor y que 
la seguridad ya no sea un proble-
ma. Por tanto, en breve la imagen 
de la iglesia de San Juan Bautista  
será la deseada y desaparecerá la 
red que ya se había convertido 
en parte de la imagen del templo, 
acostumbrados desde hace tiem-
po a que cubriera el campanario 
de la iglesia.

Comienza la actuación en 
el campanario de la iglesia
Después de una larga espera, Conselleria por fin ha 
comenzado las obras en la iglesia de San Juan Bautista.

La Concejalía de Nuevas Tecno-
logías ha presentado  la nueva 

web municipal www.monovar.es 
que sustituye a la anterior, la cual 
aunque cargada de contenidos,  
mostraba una imagen obsoleta. 
De este modo, se ha renovado 
la imagen al tiempo que se han 
introducido otros cambios que 
hacen que sea más fácil de ma-
nejar y que resulte más amigable 
para los usuarios.

El proyecto comenzó con 
la anterior edil del área, Anna 
López, y en su construcción han 
colaborado con el departamento 
de Informática, el personal de 
Cultura, que se encargará a partir 
de ahora de actualizar diariamen-
te la información y de añadir 
nuevos eventos que se vayan 
programando.

Igualmente, cabe destacar 
que hay un programa de móvil 
asociado a la web, municipapp, 

que permite a los usuarios que 
puedan descargar gratuitamente 
así parte de la información de los 
contenidos de la web y puedan 
consultarla en sus teléfonos mó-
viles. La aplicación, creada por 
Diputación, facilita de este modo 
las consultas a través del móvil, 
al tiempo que presenta también 
como novedad que los usuarios 
de esta aplicación puedan 
identificar cualquier incidencia 
ocurrida en la vía pública como 
farolas fundidas, actos vandáli-
cos..., hacer una foto y enviarla al 
ayuntamiento. Los enlaces para 
descargar esta aplicación pueden 
encontrarse en la página web, 
tanto para Android como para 
iOS.

La fotografia del encabezado de 
la página, una vista de Monóvar,  
es del fotógrafo José Giner Bote-
lla, autor por tanto de la imagen 
que da la bienvenida a la web.

La nueva página web llega con una aplicación para móvil  
que permite consultar los contenidos desde el teléfono.

PATRIMONIO
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ELECCIÓ

El diumenge 26 de juliol a les 
13h, l'església del Convent 

acollirà per primera vegada la 
presentació de la Revista de Festes 
de Setembre. Caldrà esperar fins 
a la data per a apropar-se als 
continguts d'aquesta publicació 
anual on les col·laboracions 
constitueixen la part grossa jun-
tament amb la publicitat i altres 
apartats no menys  destacats 
com el guió d'actes, el qual ja ens 
avança les activitats al voltant de 
les Festes Majors, i el destinat a les 
Corts d'Honor on, per segon any 
consecutiu, figuraran també les 
representants de la Tercera Edat. 

Una edició més les semblances 
i records dels col·laboradors 
es barregen amb la creació, els 
estudis i tot allò que porta afegit 
la Revista de Festes, al voltant de 
la qual parlarà enguany Francisco 
Palomares, encarregat de la seua 
presentació. Vinculat a diferents 
associacions i col·lectius culturals 
de Monòver, des de fa un temps 
Palomares està involucrat més 
intensament amb l'associació 
de defensa del nostre patrimoni 
Xinosa, al front de la qual ha es-
tat organitzador d'actes diversos 
com rutes culturals pel nostre 
municipi o concerts com els que 

en els últims mesos s'han portat 
a terme a l'església del Convent, 
lloc elegit precisament per això 
per a aquesta presentació. A ell li 
toca, per tant, desgranar enguany 
el contingut de la Revista en 
un acte que, tradicionalment, 
ens posa en avís que les festes 
s'acosten. Sols resta esperar unes 
setmanes per a veure com lluïx 
enguany la Revista de Festes, què 
ens conta a les seues pàgines i 
quina ha estat la imatge elegida 
com a portada en aquesta ocasió. 
A banda del dia de la presentació, 
posteriorment  la Revista podrà 
adquirir-se a les llibreries.

Acte d'exaltació Reina i Cort d'Honor Tercera Edat 2014. Foto: El jardinet.

El Principal acollirà l'elecció de la Reina de 
la Tercera Edat el pròxim 11 de juliol
Després de l'elecció que es va portar a terme al Club de Convivència arriba la proclamació oficial de les noves representants.

Fran Palomares  presenta enguany la Revista de Festes
FESTES

Fran Palomares.

Com ja és tradicional, els 
membres de l'associació 

d'Hòmens i Dones de la Tercera 
Edat de Monòver van portar 
a terme a les instal·lacions del 
Club de Convivència l'elecció 
de les que han passat a ser les 
seues representants 2015. Previ 
a aquesta elecció les components 
de l'anterior Cort d'Honor es 
van acomiadar dels socis amb 
una xocolatada que deixava així 
un gust d'allò més dolç al punt i 
final d'un regnat carregat d'actes. 
Al llarg de l'últim any han estat 
diversos els actes als quals s'ha 
comptat amb la presència de la 
Reina i Cort d'Honor de la Tercera 
Edat 2014, les quals fins i tot van 
passar a tenir el seu espai propi 
a la Revista de Festes. Moltes 
emocions i molts records per 

El diumenge 26 de juliol a les 13h es presentarà la Revista de Festes 2015 a l'església del Convent.

a les que ara deixen el càrrec  i 
noves experiències per viure per 
les que s'encetaran en el càrrec el 
pròxim 11 de juliol.  La primera 

d'aquestes experiències, sens 
dubte, serà l'acte d'elecció que 
tindrà lloc al Teatre Principal i 
que, a l'igual que l'any passat, 

serà conduït pel que fins fa unes 
setmanes era el regidor de l'àrea, 
Vicent Sánchez.  Així mateix, pel 
que fa a les màximes protagonis-
tes de l'acte seran les components 
de la Cort 2015, Luisi Sánchez i 
Rosa Sánchez, i la nova Reina de 
la Tercera Edat, Loli Díaz. Les tres 
acapararan l'atenció en un acte 
on s'anuncien sorpreses diverses 
i on es comptarà, a més, amb 
l'actuació de Manolo "el tramus-
sero" que interpretarà diferents 
temes que de segur no deixaran 
indiferents al públic assistent. 

A banda d'aquesta actuació  
s'anuncien altres que també 
arrancaran els aplaudiments del 
públic, entre el qual es comp-
tarà amb els convidats d'altres 
associacions de la Tercera Edat de 
poblacions veïnes.
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El barri de Santa Bàrbera i la pedania de Les Canyades de D. Ciro inauguren l'agenda d'activitats festives en juliol.

FESTES

Huit anys porta ja en marxa 
l'associació sociocultural de 

veïns del Barri de Santa Bàrbera 
que, una edició més, ha preparat 
per a juliol dos caps de setmana 
d'activitats diverses amb l'ermita 
com a punt de referència. Una 
programació que els organitza-
dors defineixen com "senzilla 
però alhora treballada" i sobretot 
"pensada i feta amb l'esperança 
de ser del grat de tots i totes".

El dijous 9 de juliol arrancarà 
aquesta programació amb 
l'actuació de l'agrupació musical 
La Artística a la replaceta de 
l'ermita a partir de les deu de la 
nit, tot per passar ja dissabte, a 
disputar el VII campionat de jocs 
de taula. Els participants demos-
traran una vegada més les seues 
habilitats amb els jocs del parxís i 
la ronda en les diferents partides 
que s'iniciaran a les quatre i mitja 
de la vesprada. La parella guan-
yadora, això sí, no es coneixerà 

Altre juliol carregat d'activitats festives

fins al diumenge, començant 
a les onze del matí la gran 
final d'aquest campionat. Amb 
l'entrega de trofeus i el cine a la 
fresca a les deu de la nit es tancarà 
aquest primer cap de setmana 
d'activitats que continuaran ja 
el dissabte 25 de juliol a les nou 
del matí amb un concurs de ga-
txamiga a la replaceta de l'ermita. 

Les inscripcions es realitzen fins 
al dia 19 i els participants no han 
d'oblidar els utensilis necessaris 
per a fer la gatxamiga.  Però, per 
continuar amb els bons aliments, 
la jornada continuarà a les dos 
de la vesprada amb un dinar de 
convivència amb paella gegant i 
sangria. I, per a arredonir el dia, a 
partir de les nou i mitja de la nit 

L'Alcalde i la regidora de Turisme amb els representants dels establiments.

TURISME

El Calpe elabora de nou la millor tapa
El sorteig dels premis ofertats 

pels establiments participants  
en la Ruta de Tapes per Monòver 
va tancar novament aquesta 
setena edició d'una cita que ja 
és demandada pels destinataris 
cada temporada. Noves pro-
postes d'allò més apetitoses van 
competir per emportar-se el 
premi a la millor tapa que, en 
aquesta ocasió, va ser novament 
per al Bar Hermanos Calpe. El 
bunyol que van preparar aquesta 
vegada va ser la tapa més votada 
i la que portava al Calpe a repetir 
per segonda vegada consecutiva 
aquest guardó. L'acte on es va 

conèixer la tapa guanyadora es 
va portar a terme al Kursaal Fleta, 
on es revelava també el nom dels 
guanyadors dels sopars ofertats 
pels establiments participants als 
qui completaren les cartilles de 
la  Ruta. Sara Cortés s'emportava 
el premi del Calpe, Manuel 
Martínez el de La Pedrera, Mercé 
el de La Campaneta, Juan Vidal, 
el sopar de Flamingo II, Diego 
Giménez el de La Cantonada, 
José Garrigós el d'Esther, Reme 
Marhuenda el del Bilaire, Victor 
Quiles el premi del Restaurant 
Xiri i Ana Santa, el d'El Fornet. 
Enhorabona a tots i bon profit.

sopar a la fresca amb música en 
directe del duet José i Núria.

Un dissabte gastronòmic cent 
per cent però, per contrarestar un 
poc, ens ofereix ja el diumenge 
de matí l'oportunitat de practicar 
un poc d'exercici amb la volta a la 
Pedrera en bici programada per a 
les deu del matí. La volta partirà 
i finalitzarà a l'ermita on com a 
punt i final es portarà a terme un 
sorteig de regals entre els partici-
pants.

PEDANIES
Pel que fa a les pedanies, com 
sempre, el calendari de celebra-
cions l'inaugurarà la pedania de 
les Canyades de D. Ciro que viurà 
els seus dies grans del 17 al 19 de 
juliol. Seguirà posteriorment La 
Romaneta del 14 al 16 d'agost, 
les Cases del Senyor del 15 al 18 
i el Xinorlet del 20 al 24 d'agost. 
Tot per tornar de nou a l'ermita 
l'últim cap de setmana d'agost.
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Nanos i gegants arribats de 
diferents punts com Aba-

rán, Borriana, Vinaròs, Alacant i 
d'altres localitats més pròximes 
com Novelda, Asp o El Pinós no 
van voler faltar a la invitació de 
l'associació de Nanos i Gegants 
de Monòver per prendre part 
a la II Trobada organitzada al 
nostre municipi el passat 14 de 
juny. Tot un èxit d'organització 
i participació que va fer que un 
diumenge qualsevol es convertira 
en un gran dia de festa al carrer. 

La Plaça de Bous va ser el 
punt d'inici de la cercavila que 
recorria els carrers de la població 
sota l'atenta mirada dels xiquets 
i no tan xiquets que van gaudir 
de l'espectacle. Entre els parti-
cipants, semblances clares amb 
els nostres cabuts i alguns dels 
representants d'Alacant i d'altres 
d'allò més diferents com el cas 
d'Abarán, amb algun personatge 
que va arrancar més plors que 
rialles entre els menuts. 

Els cavallets d'El Pinós també es 
van decantar entre les preferèn-
cies del públic, així com els 
gegants de Vinaròs, el Tio Gori i 
la Tia Caballera pel realisme dels 
seus gestos. Però, com no podia 

ser d'altra manera, "els nostres" 
van continuar situant-se en el 
primer lloc de la classificació en 
quant a preferències dels xiquets 
i xiquetes, el quals el 4 de juliol 
tenen l'oportunitat de tornar a 
ballar al ritme de la dolçaina i 
el tabal per acompanyar a Pere, 
Beatriu i la resta de companys en 
la festa que es portarà a terme al 
parc de l'albereda.

Molta va ser l'animació en 
aquesta II Trobada  que concloïa 
a les portes de l'ajuntament, on 
una a una anaven fent la seua 
entrada les diferents formacions 
per sorprendre els assistents amb 
els seus balls. 

Diferències entre personatges, 
en balls i també en acompa-
nyament musical, ja que no sols 
es va poder escoltar el so de les 
dolçaines i tabals com el cas de 
la colla El Xirivell sinó també 
d'altres instruments com les gai-
tes del grup d'Abarán o com els 
castanyots de Vinaròs.

Així mateix, entre els perso-
natges també es van poder veure 
des dels més seriosos fins a altres 
d'allò més animats com el cas 
d'un dels cabuts d'Alacant, que 
no va parar de fer de les seues 

TROBADA

Quan els Nanos van envair Monòver
Xiquets i grans van gaudir de la II Trobada de Nanos i Gegants  a Monòver. La pròxima eixida està prevista per al 4 de juliol.

Un dels participants en la Trobada que més joc va donar durant la cercavila. Arribada a l'ajuntament del grup d'El Pinós.

Els gegants de Vinaròs, el tio Gori i la tia Caballera.

durant tot el recorregut. Cal 
destacar que, encara que no van 
prendre part en la cercavila pels 
carrers, sí es van sumar a la con-
centració en la plaça de la Sala 
Ximo el del Safareig i Remediet 
camallarga, els gegants construïts 
pels alumnes del col·legi Ricardo 
Leal en 1998. Una àmplia repre-

sentació de Nanos i Gegants que 
tancaven aquesta Trobada amb 
un ball conjunt a les portes de 
l'ajuntament i, posteriorment, 
amb un dinar de germanor.  En 
definitiva, una mostra de les nos-
tres tradicions que esperem torne 
a repetir-se en el futur en tant que 
l'èxit està garantit.
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CINE

Nova temporada del 
cine d'estiu en juliol

El concierto programado para 
el próximo 19 de julio en el 

Teatro Principal servirá, también, 
para presentar oficialmente el 
que a partir de ahora será el 
logotipo representativo de la 
orquesta Francisco Alvillar. Desde 
esta formación se organizó un 
concurso destinado a elegir la 
imagen  identificativa del grupo, 
resultando elegido finalmente 
el trabajo presentado por una 
de las componentes del grupo, 
Mª Dolores Ortín. Aunque por 
el momento no se ha hecho 
público  el logo ganador, desde la 
Directiva se resalta la calidad del 
mismo y se muestran satisfechos 
por el resultado de este concurso. 
El jurado, por unanimidad, selec-

El logo para la orquesta

cionó el trabajo de Ortín como 
el ganador de entre los diecisiete 
que tomaron parte en la convo-
catoria del concurso.

La programació cultural de 
l'estiu torna a incloure de 

nou diferents sessions de cine a 
la fresca per al mes de juliol. La 
proposta presenta alguna novetat 
respecte a l'edició anterior, com 
ara, el canvi d'ubicació de les pro-
jeccions; però arriba carregada de 
propostes d'allò més interessants 
per a tots els públics.

Si amb anterioritat era la plaça 
de la Sala la que es convertia en 
improvisada sala de cine, en-
guany ho serà l'àgora de la Casa 
de Cultura, on es projectaran tres 
de les quatre sessions previstes 
per al mes de juliol, mentre que 
l'altra es portarà a terme a l'ermita 
de Santa Bàrbera.

Les sessions sí coincidiran en 
el dia i l'hora d'inici, ja que seran 
totes diumenge a les deu de la nit, 
així que caldrà sopar amb antela-
ció o portar-se l'entrepà al cine.

La primera de les sessions 
programades tindrà lloc el 
diumenge 5 de juliol a l'àgora 
de la Casa de Cultura amb la 
pel·lícula que porta per títol "La 
ladrona de libros". Una història 
ambientada en l'Alemania de la II 
Guerra Mundial, on el poder de 
les paraules i de la imaginació són 

Enguany canvia la ubicació a l'àgora de la Casa de Cultura.

Les projeccions 
tindran lloc a 

l'àgora de la Casa 
de Cultura i a Santa 

Bàrbera

CONCIERTO

La orquesta Francisco 
Alvillar preparada 
para su reaparición

El  19 de julio a las 12 del 
mediodía tendrá lugar en el 

Teatro Principal el primer con-
cierto de la Orquesta de Pulso y 
Púa Francisco Alvillar, justo en el 
mismo escenario que los reunió 
con motivo del homenaje a Paco 
"El Roso" y que supuso el resurgir 
de esta formación.

Durante los últimos meses se 
han retomado los ensayos con el 
objetivo de preparar un repertorio 
que resulte del agrado del público 
asistente, y en el cual se combi-
narán "obras entrañables" con 
otras "con tintes más novedosos". 
Todo ello bajo la dirección de D. 
Francisco José Alvillar y con la 
colaboración, también, de otras 
formaciones que tomarán parte 
en el evento como el grupo Juan 

Diego o parte del grupo de Coros 
y Danzas Virgen del Remedio. 

Para esta ocasión, la Orquesta 
de Pulso y Púa ha recuperado una 
pieza musical que ya tenían en el 
anterior repertorio de la Rondalla 
Santa Cecilia y a la que aseguran 
tener un cariño especial como es 
"El primer concierto", un pupurri  
de piezas conocidas como "Rosa 
de Madrid", "Doctor Zhivago", 
"Palmero sube a la palma" o "Rap-
sodia valenciana".

Las entrada ya están a la venta 
en las instalaciones del Kursaal 
Fleta donde lunes, miércoles y 
viernes, miembros de la Directiva 
y componentes de la Orquesta 
están a disposición de los ciuda-
danos en horario de 11 a 13h, y 
de 19 a 21h.

El 19 de julio ofrecerán su primer concierto en el Principal.

Mª Dolores Ortín, autora del logo.

En la cartelera s'han inclòs títols per a tots els públics.

protagonistes. A aquesta primera 
pel·lícula li seguiran ja el 12 de 
juliol "Maléfica" i el diumenge 19, 
"Cómo entrenar a un dragón 2", 
sens dubte, el títol més atractiu 
per al públic infantil que no sol 
faltar a aquestes sessions de cine 
d'estiu organitzades des de la 
Regidoria de Cultura. La cartelera 
es tancarà amb "El gran hotel 
Budapest", una pel·lícula que va 
aconseguir nombrosos premis 
en 2014, entre ells quatre Oscars 
i el Globus d'Or com a millor 
pel·lícula. 

Títols d'allò més diferents 
que han estat seleccionats amb 
l'objectiu de plantejar una oferta 
el més variada possible perquè 
el públic trobe atractiva aquesta 
activitat que ja s'ha convertit en 
tot un clàssic de l'estiu.
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TRADICIONS

La volta amb carro va fer parada a Monòver

Arribada de la Volta a Monòver. Fotos: Hnos. Quiles.

Prop de vint carros van arribar 
a Monòver el passat 21 de 

juny dins de la XXIII Volta amb 
carro a la província d'Alacant. A la 
seua arribada a Monòver, els par-
ticipants eren rebuts a la plaça del 
Mercat pels nostres ambaixadors 
d'excepció Xiulit i Catalineta, 
així com per altres components 
dels Nanos i Gegants. Sota la mú-
sica de la Colla "El Xirivell", els 
amfitrions van ser els encarregats 
d'obrir pas pels carrers a aquesta 
peculiar comitiva que es va dirigir 
fins a les instal·lacions del Camp 
de Futbol de les Moreres, on van 
fer nit. La Volta començava el 20 
de juny a Agost, des d'on els par-
ticipants van eixir en direcció a 
Monòver, primera etapa d'aquesta 
ruta que finalitzava el dia 27 a 
Onil. A banda de Monòver, les 
altres etapes del trajecte van 

ser El Pinós, Yecla, Caudete, 
Fontanares i Beneixama. Els 
participants, carregats amb tot 
allò necessari per a formar part 
d'aquesta expedició, opten per 

mantenir així aquesta tradició en 
una gens habitual caravana que 
va captar l'atenció, especialment, 
del públic més menut, captivat 
pels animals i pels adorns que 

Un moment del primer musical de Xavi García.

MUSICAL

En 2012 s'estrenava al Teatre 
Principal "Cómo pudiste 

hacerme eso a mí", un musical 
dirigit pel monover Xavi García 
a càrrec d'alumnes del col·legi 
Divina Pastora en col·laboració 
amb la Regidoria de Joventut. 
L'espectacle va tenir molt d'èxit 
i la posada en escena d'aquell 
muntatge es va convertir  en 
tema de conversa durant tot 
l'estiu. Ara, García torna a 
repetir experiència amb altre 
musical que, en aquesta ocasió, 
es presenta sota el títol de "Sufre 
mamón". La història, com apunta 
el director,  de nou "té com a base 
la relació dels adolescents amb la 
resta del món que els envolta i els 
conflictes i diferents situacions 
que aquesta relació comporta. A 

més de les pròpies inseguretats 
que porta afegides aquesta etapa 
per la que tots hem passat".

Un total de vint-i-cinc jóvens 
i huit adults formen part del 
repartiment d'aquesta obra que 
naix a proposta del departament 
de Dibuix del col·legi Divina 
Pastora i de l'equip tècnic de Punt 
Jove. D'aquesta manera, la gran 
majoria dels actors són alumnes 
i ex-alumnes d'aquest centre, a 
banda d'alguna incorporació que 
ha volgut sumar-se a l'aventura.

Els assajos van començar en el 
mes d'octubre i a hores d'ara es 
troben en el moment més intens 
per tal que tot isca a la perfecció i 
puguen repetir l'èxit de l'anterior 
musical. 

Des de la direcció destaquen 

lluïen alguns d'ells. A l'arribada 
a Monòver, molta expectació i 
una absència destacada, la del 
que fóra President de l'Associació 
Amics del carro i del cavall de 
Monòver, José Vicente Marhuen-
da, recentment desaparegut. No 
obstant això, no van faltar els 
seus familiars en la comitiva ni el 
record de qui va ser promotor de 
l'organització de la festa de Sant 
Antoni a Monòver.

Després de "Cómo pudiste hacerme eso a mí" arriba "Sufre mamón", el musical que s'estrenarà el pròxim 25 de juliol.

Xavi García estrena nou musical

l'ajuda de Julia, Ángel i María, en 
tant que "han fet un gran esforç 
en la realització dels balls i guió, 
ja que tot el musical està creat 
per nosaltres, si bé, s'han agafat 

trossos de moments de sèries que 
ens agraden". El resultat final el 
podrem veure el dissabte 25 de 
juliol al Teatre Principal en dues 
sessions, a les 18 i 21h.
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La participació dels usuaris del 
centre de dia en les activitats 

del club esportiu de bàsquet de 
Monòver, mitjançant el projecte 
de “Fitxa Solidària” que va posar 
en marxa el club va resultar tot 
un èxit en participar del mateix 
tres xiquets del Centre de Dia. A 
més, la temporada va finalitzar 
amb un entrenament i un partit 
conjunt entre els xiquets de 
l'equip del club de bàsquet i tots 
els xiquets del Centre de Dia.

El projecte va donar inici quan 
el Club de Bàsquet va anunciar 
la posada en marxa de la "Fitxa 
Solidària" per tal de beneficiar a 
xiquets i xiquetes que no podien 
formar part de l'equip per les 
despeses que suposava, però que 
volien practicar esport. Així, 

es feia un equip més inclusiu, 
social i solidari, a la vegada que 
es fomentava l'esport com una 
activitat necessària i positiva per 
a tots els xiquets i xiquetes.

Finalment, els beneficiaris 

d'aquestes fitxes solidàries van 
estar tres xiquets del Centre de 
Dia. Aquests tres xiquets van 
estar acudint als entrenaments 
del club durant tota la passada 
temporada, una vegada per 

CARRERA

Un equipo de monoveros en la Reebok Spartan Race

Los hermanos  Juan Andrés, 
Toni, Saúl i Yero Cucarella, 

junto a Aitor Alarcón, participa-
ron en la carrera de obstáculos 
más dura y famosa del mundo, la 
Reebok Spartan Race. La prueba, 
la más multitudinaria celebrada 
en Europa, se disputó a finales de 
mayo en Madrid y en la misma 
tomaron parte un total de 12.000 
participantes.

El equipo de los Cucarella se 
enfrentó a una divertida carrera 
en la categoría Súper de más de 
trece kilómetros de montaña 
y cambios de ritmo, con más 
de veinte pruebas de potencia, 
resistencia, equilibrios mentales 
y sobre todo mucho barro para 
complicar un poco más el desa-
rrollo de las mismas.

BÀSQUET

setmana. Els resultats d'aquesta 
participació van ser molt positius, 
tant per als xiquets que van par-
ticipar com per a la resta del club. 
I per finalitzar aquesta activitat 
de col·laboració i interactuació 
esportiva i social, tots els xiquets 
i xiquetes del Centre de Dia van 
estar convidats a participar d'un 
entrenament conjunt que va tin-
dre lloc el dijous 18 de juny i d'un 
partit de bàsquet el dijous 25, 
amb el qual, a més, es va posar fi 
al curs esportiu.

La valoració que es fa d'aquesta 
col·laboració és molt positiva, 
tant la que es fa des del club 
esportiu com per part de la Re-
gidoria de Benestar Social i dels 
responsables del Centre de Dia La 
Pedrera.

Participació del Centre de Dia La Pedrera a les 
activitats del Club Bàsquet de Monòver 

Los hermanos Cucarella tomaron parte en la carrera de obstáculos más dura del mundo celebrada en Madrid.

Desde el grupo destacan la im-
portancia del trabajo en equipo y 
el compañerismo para completar 

la carrera, ya que según Toni 
Cucarella "fue vital la ayuda y 
motivación del equipo en todo 

momento, permaneciendo 
unidos desde la salida hasta la 
meta". Meta que pasaron entre 
las posiciones 791 y 795, un 
resultado "bastante satisfactorio 
dado el hándicap que suponía 
la primera experiencia en una 
prueba Reebok Spartan Race".

Los componentes del equipo que participó en la prueba.

El  equipo en una de las pruebas que 
formaban parte de la carrera.
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GALA ESCOLAR

Els esportistes més jóvens 
també van tenir la seua gala
Els escolars monovers van viure la seua gala de l'esport al pavelló per a tancar la temporada.

Un dels pòdiums de proves per equips de les Jornades Multiesportives.

Ambient al pavelló durant l'acte dirigit als escolars monovers.

Altre dels pòdiums per equips. Els colombaires monovers 
estan d'enhorabona per acon-

seguir un important guardó en el 
Campionat de Colombicultura 
de la Comunitat Valenciana ce-
lebrat en Jacarilla. En concret, en 
aquesta convocatòria, el colom 
propietat de Salvador Alfonso 
i Carmelo Ruiz, batejat amb 
el nom de "La máscara", tor-
nava a casa amb la satisfacció 
d'emportar-se el títol de campió 
de la Comunitat Valenciana.

Segons Salvador Alfonso, "és la 
primera vegada que un exemplar 
monover arriba a aconseguir un 
guardó tan important", un fet 
que s'ha celebrat especialment 
entre els aficionats monovers pre-
cisament per la importància del 
premi dotat a més amb 11.000 
euros. L'entrega de premis es va 
portar a terme al palau Marqués 
de Fontalba de Jacarilla.

Setmanes després de participar 
a aquest campionat, "La máscara" 
prenia part també en el cam-
pionat que se celebrava a nivell 
nacional a la localitat castello-
nenca de la Llosa, on quedava en 
la posició número 25 d'un total 
de 100 participants.

Des de les pàgines d'El Veïnat 
aprofitem l'ocasió per a felicitar 
als propietaris de "La máscara" per 
aquest destacat premi i esperem 
que continuen els triomfs.

PREMI

Directors i professorat dels col·legis.

Uns dies després que se 
celebrara la Gala de l'esport 

al pavelló poliesportiu, aquest 
mateix lloc tornava a acollir una 
entrega de premis, en aquesta 
ocasió amb els esportistes més 
jóvens com a destinataris. Les 
grades del recinte van acollir als 
alumnes dels diferents col·legis 
monovers per al lliurament dels 
premis als participants tant en els 
Jocs Escolars com en les Jornades 
Multiesportives organitzades des 
de la Regidoria. L'ambient durant 
tot l'acte va estar d'allò més ani-

mat i va tenir també la presència 
de les autoritats locals i d'alguns 
dels directors dels centres educa-
tius.

Un a un, els guanyadors van 
rebre els seus guardons correspo-
nents i es van anar completant 
els pòdiums en les diferents 
disciplines i categories objecte 
d'aquesta convocatòria.

Encara que aquesta cita ja 
s'ha convertit en habitual en els 
últims anys, cal destacar com a 
novetat el fet que es va canviar 
l'emplaçament. Mentre que els 

últims anys aquesta gala es por-
tava a terme a la Casa de Cultura, 
enguany es va traslladar al pave-
lló, de manera que es van poder 
juntar tots els participants en les 
diferents categories, tant alevins 
com benjamins.

La jornada va estar tota una 
festa per als assistents que van 
animar els companys guanyadors   
i van contribuir a fer d'aquest acte  
tot un èxit. 

Des de la Regidoria d'Esports 
es va insistir, una vegada més, 
en la importància de potenciar la 
pràctica de l'esport entre els més 
menuts i de reconèixer d'aquesta 
manera l'esforç de tots ells al llarg 
de la temporada, que es tancava 
amb aquest multitudinari acte 
que segur tornarà a repetir-se.

Campió 
de la 
Comunitat

Salvador Alfonso amb "La máscara".
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En primer lugar desde el Grupo independiente Monovero nos 
gustaría agradecer el apoyo recibido por nuestros ciudadanos el 

pasado 24 de Mayo, por darnos la posibilidad de tener representación 
en el ayuntamiento de Monóvar, gracias a todos los que depositaron 
su confianza en nosotros. También agradecer a todos y cada uno de 
nuestros vecinos por regalarnos un día sin incidentes ni ningún tipo 
de percance.

Empieza una nueva legislatura y desde el GIMV queremos compartir 
que vamos a trabajar en positivo para nuestra ciudad, con un camino  
basado en la política participativa y constructiva, basada en el bienes-
tar y crecimiento de Monóvar, defendiendo todo aquello que beneficie 
a nuestra ciudad y luchando y oponiéndonos a todo lo que, de alguna 
manera, pueda perjudicar los intereses de nuestro ayuntamiento.

Nos queda un sabor agridulce por no tener la oportunidad de 
participar en el grupo de gobierno trabajando día a día al frente de 
cualquier delegación,  sabiendo que siempre quedan cosas en el tintero 
que el Grupo Independiente podría haber hecho, siempre trabajando 
de forma positiva para todos y cada uno de los vecinos de Monóvar. 
También nos queda disculparnos por las peticiones que no hemos po-
dido realizar, durante este último año de gobierno, por falta de tiempo, 
y sobre todo disculparnos por no tener el alumbrado que Monóvar 
y pedanías se merecen, un alumbrado que podemos admirar en la 
calle Bohuero y calle Santa Bárbara, un avance del proyecto que tanto 
trabajamos y que sería la solución para ahorrar y conseguir una mayor 
eficiencia y calidad, ( os invitamos a todos a visitarlo de noche) Y que 
esperamos que pronto lo podamos disfrutar.  Al igual y dentro de nues-
tras posibilidades estaremos ahí para todo lo que, desde nuestro grupo  
podamos  aportar, defendiendo y atendiendo a cualquier ciudadano 
que nos pueda necesitar.

Por otro lado felicitar a la nueva corporación y al nuevo grupo de 
gobierno. Esperamos que bajo ningún concepto desaprovechen la 
oportunidad que Monóvar les ha brindado y que trabajen duro por 
sacar adelante cosas tan importantes como el empleo, las necesidades 
sociales básicas de cada hogar monovero, mejorar la economía y no 
perder ningún derecho ni servicio que tanto esfuerzo han costado 
durante los años anteriores. Monóvar se merece crecer y ser un lugar 
de oportunidades y ahora el grupo de gobierno tiene una gran respon-
sabilidad, cuatro años por delante y una gran lucha por conseguirlo.

Por todo ello comunicamos que estaremos en el ayuntamiento dia-
riamente para poder atender a cualquier ciudadano que nos necesite y 
brindar al grupo de gobierno nuestro apoyo en todo lo que sea positivo 
para Monóvar. 

Gracias a todos y feliz inicio de verano.

 

Veïns de Monòver está muy orgulloso del resultado obtenido en las
pasadas elecciones del 24 de Mayo, ya que, gracias a las 852 per-

sonas que nos votaron somos tercera fuerza en el Ayuntamiento. No 
olvidamos su labor y estamos trabajando para que nuestra presencia en 
el Consistorio, vuestra presencia, se haga notar.

Nuestra labor, vuestra labor, no comienza ahora, más bien continúa,
ya que durante nuestra corta andadura ha sido caracterizada por 
vuestra voz, cosa que seguimos teniendo muy presente. Queremos 
dirigirnos a vosotros no como una relación político-ciudadano, sino 
más bien como vuestros semejantes, como una relación de vecino a 
vecino, vecinos que antes teníamos voz, pero ahora también tenemos 
voto. Nuestro reconocimiento a todos vosotros por todo ello. Nuestra 
relación con cada uno de los ciudadanos de nuestra ciudad va a seguir 
siendo la misma y trabajaremos para poder mejorarla. Siempre a vues-
tra disposición.

Nuestro trabajo se centrará en la toma de decisiones de lo que será 
mejor para nuestra ciudad, lo prioritario. Monòver tiene necesidades 
urgentes no cubiertas por las que vamos a luchar, prioridades que nos 
benefician a todos, la mejora estética, política, económica y social. Un 
municipio por el que sentirnos orgullosos es el eje de nuestra política. 
En este sentido creemos importante destacar que cualquier decisión 
política que desde el gobierno se tome ha de ser en beneficio de todos, 
que las decisiones no estén ideologizadas y no consistan en ser decisio-
nes tan sólo políticas, sino por el bien común y no para ellos mismos. 
En definitva, una política a peu de carrer y no para colgarse medallas. 
Pelearemos por aquello que nos parezca justo para el pueblo, sin mirar 
de dónde procede la propuesta, y si no, la propondremos nosotros, 
con el ánimo de reunir voluntades, sin partidismos obsoletos que ya 
hemos visto en qué han derivado en los últimos años y que no han 
mejorado nuestra calidad de vida. Monòver merece ese esfuerzo, un 
esfuerzo sensato, alejándonos de los grandes dispendios de las arcas 
para comprobar el lamentable uso de los recursos públicos, el para qué 
se invirtió en aquello que no merecía la pena mientras el pueblo caía 
en una melancolía en la que todavía está sumido.

No nos asusta una mayoría absoluta, así como no nos asusta la opo-
sición, nuestra postura sigue siendo la misma, apoyar las buenas ideas 
y dar la negativa a las malas.

Tenemos mucho interés en llevar nuestro programa a Pleno y ha-
cerlo cumplir, lo tenemos "todo por mostrar", pero también tenemos 
especial interés en que el Gobierno Municipal lleve todas y cada una de 
sus propuestas para cumplirlas, e insistiremos en ello, tienen un gran 
compromiso con los ciudadanos que han confiado en ellos.

Siempre con la mayor humildad con los ciudadanos y compromiso 
con nuestra ciudad seguimos y seguiremos trabajando con la mayor 
ilusión para y por todos vosotros. No dudéis de que llevaremos con 
orgullo vuestra representación desde la máxima honestidad y trans-
parencia. Gracias de nuevo a todos, ya estamos aquí. / Noelia López.

GraciasEmpezamos nueva 
legislatura
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Desde el Partido Popular de Monóvar, una vez celebradas las Juntas 
Ejecutivas regional, provincial y local, y tras analizar los resulta-

dos electorales, manifestamos nuestro descontento a todos los niveles, 
ya que el castigo a las siglas nos ha perjudicado. Por eso, desde el PP de 
Monóvar, con la autocrítica realizada y la humildad necesaria, vamos 
a poner en marcha las medidas necesarias para recuperar la confianza 
de los ciudadanos. Queremos agradecer a todos los monoveros y mo-
noveras que han apoyado tanto en nuestra candidatura local como en 
la autonómica. Teniendo en cuenta que una parte de los vecinos de 
Monóvar, tras años de inestabilidad, donde los pactos y mociones de 
censura han sido la tónica habitual, han decidido que el PSOE asuma la 
responsabilidad y gobierne de forma mayoritaria los próximos cuatro 
años: le damos la enhorabuena por los resultados electorales al PSOE, 
y esperamos que el Alcalde acierte en sus decisiones, ya que estas re-
percutirán en la vida de los monoveros. Para ello el Grupo Municipal 
Popular está abierto al diálogo y consenso. Asimismo felicitamos a 
"Veïns de Monòver" como nueva formación política en la Corporación 
Municipal.

Durante los próximos cuatro años emprenderemos nuestra labor de 
oposición de manera constructiva de la siguiente manera:

·Defenderemos de forma leal y útil los intereses de Monóvar.
·Apoyaremos todo proyecto o propuesta que el gobierno impulse, 

siempre que sea buena para mejorar la vida de nuestros vecinos.  
·Aportaremos nuestra opinión y experiencia para intentar mejorar 

las propuestas y proyectos que se impulsen.
·Contribuiremos aportando las iniciativas de nuestro Programa 

Electoral que consideramos necesarias para lograr la estabilidad y 
necesidades que demanda nuestro pueblo.

·Nos opondremos contundentemente a todo aquello que considere-
mos perjudicial, ilegal o vaya en contra del interés general. 

El nuevo Grupo Popular Municipal ha sido constituido, nombrán-
dose portavoz a Desi Bellot y suplente a Lorenzo Lorenzo, la intención 
es que los nuevos concejales Ana Marhuenda y Mª Ángeles Quiles, 
participen en la portavocia, defendiendo los temas acordes a su cono-
cimiento en la materia y experiencia profesional. 

En el poco tiempo que llevamos de legislatura, tres han sido los 
hechos más destacados, dos de ellos relacionados con la nueva corpo-
ración; la más comentada  la que se produjo el día de la constitución 
del Ayuntamiento cuando la Concejala de Cultura utilizó la formula, 
acuñada por la izquierda radical, para prometer su cargo "por imperati-
vo legal" (por obligación de la Constitución) y otra, más preocupante, 
la creación de una concejalía denominada "Recuperación de la Memo-
ria Histórica" que intentaremos que no use como herramienta para 
reavivar enfrentamientos pasados y crear problemas de convivencia. 

Y la tercera, por fin la Conselleria de Cultura y Patrimonio ha aten-
dido la petición que hizo en su momento el Partido Popular para que 
se arreglara el campanario de la Iglesia, destacado como monumento 
relevante dentro de nuestro Patrimonio. 

El PP se pone a disposición 
de los monoveros

Las elecciones han dejado, al menos, una cosa clara: una amplia ma-
yoría de monoveros y monoveras está satisfecha respecto al último 

año de gobierno, encabezado por el PSOE y por Natxo Vidal. De ahí 
que las elecciones municipales hayan acabado concediendo, a través 
del voto de las personas, una amplia mayoría al Partido Socialista. Una 
mayoría que hace posible un gobierno en solitario, más de dos décadas 
después del último gobierno de mayoría en Monóvar, también socialis-
ta. Del mismo modo, las últimas elecciones municipales han supuesto 
un importante castigo para el Partido Popular, que ha visto cómo sus 
votos han caído de forma estrepitosa, sin que hasta el momento nadie 
haya asumido la responsabilidad de esa debacle ni se haya producido 
cambio alguno en sus estructuras. Parece que nadie quiere asumir los 
resultados como propios.

Respecto a la legislatura que ahora empieza, los compromisos por 
parte del gobierno son claros: seguir apostando por la participación 
ciudadana, la claridad en la gestión municipal y el cuidado de los espa-
cios públicos. Continuar mejorando la situación de nuestra maltrecha 
economía, en la senda por la que comenzamos a caminar hace ahora 
un año, atender, en la medida de lo posible, el pago de la deuda pen-
diente con proveedores y seguir realizando un uso sensible y solidario 
de los recursos públicos. Debemos, en un tiempo como este, potenciar 
la atención a las personas y colectivos que más lo necesitan, no solo en 
el ámbito económico, y priorizar la atención a las personas, a nuestro 
entorno y a nuestra cultura.

Todo esto a través de un grupo de personas que combina la expe-
riencia en la gestión política con la voluntad de otras que, sin haber 
trabajado hasta ahora en la gestión pública, llegan para mejorar  las 
cosas. Un grupo joven y dinámico, con amplia formación y expe-
riencia en la participación activa como ciudadanos y ciudadanas de 
nuestra ciudad en distintos ámbitos como la cultura, la educación, el 
asociacionismo vecinal, el medio ambiente, la juventud o el deporte. 

Al resultado electoral de nuestro municipio hay que añadir, además, 
el cambio en el gobierno de la Generalitat Valenciana, que vuelve a ver, 
dos décadas después, a un socialista como presidente. Desde Monóvar 
queremos sumarnos al grito de esperanza que supone la llegada de 
Ximo Puig al Palau de la Generalitat. Un grito de esperanza compar-
tido con los dependientes, que han visto pisoteados sus derechos en 
los últimos años, con las comunidades educativas, los usuarios de la 
sanidad, los miles de trabajadores honrados de nuestra tierra, que 
demandan una defensa justa de los servicios públicos, un gobierno al 
servicio de las personas y de sus necesidades.

Esperamos estar a la altura de la confianza depositada en nosotros, 
del mismo modo que esperamos que todos los componentes de la 
Corporación lo estén y, entre todos, podamos servir a los intereses 
comunes como estos merecen. Ojalá que sea posible.

Cuatro años para mejorar 
Monóvar
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SABÍA USTED que en la China hay un montón de universidades. 
No sé el número exacto pero lo escuché por la radio y, en asunto 
numérico, de la China me lo creo todo. En la provincia de Shanghai, 
o departamento, hay muchísimas. Pero, vayamos al grano, y si hay 
algún lector que tenga más datos que me los comunique para el si-
guiente número. El horario de las clases en Shanghai es desde las siete 
de la mañana hasta las nueve de la noche pero, eso sí, los estudiantes 
están muy bien cuidados y cada uno ya le ha indicado a su comisario 
qué carrera quiere emprender. Esto lleva un control de los estudiantes 
que están digamos "bajos sus órdenes". Este control es exhaustivo y 
todos los meses repasa o comprueba cómo van sus estudios. Pasados  
dos meses, si sus notas son iguales, inmediatamente es relevado por 
otro ya que las listas para sustituir al que se "atasca" son intermina-
bles. 
SABÍA USTED que como ya he comentado mi curiosidad por el 
apellido Verdú me lleva a investigar cuanto sea posible sobre el mis-
mo, deteniéndome este mes en lo publicado en un libro sobre este 
apellido monovero en el que se hace referencia a "D. Antonio Verdú 
Verdú, natural de Monóvar, alcalde de Monóvar en 1842 por nom-
bramiento de Isabel II, hijo de Juan Verdú Albert, familiar del Santo 
Oficio de la Inquisición de Murcia y de Xavier Verdú Mira". Casado 
con Isabel María Maestre Rico tuvieron a una hija, Antonia María 
Verdú Maestre, que se casó con Silvestre Verdú Mirambell, abogado y 
alcalde mayor de Elda. Otra hija llamada Micaela Verdú Verdú, que se 
casó con José Codecido Verdú, y un hijo, Gregorio Verdú Verdú, que 
se casó con María Teresa Real Saint-Just Reina Martínez de Andino.

Curiosidades

IMPUESTOS

Cobranza relativa a 
los recibos del I.A.E. 

Faena feta. Ara, a pel curs que 
ve. Com tots els anys per 

estes dates, volem contar-vos 
allò més significatiu sobre el 
curs que acabem i sobre el que 
encetarem d'ací no res. Ha estat 
un any diferent i engrescador 
per diverses raons, la principal, 
la de sempre: la gent que ha 
aconseguit assolir els objectius 
acadèmics i culturals que s’havia 
plantejat al començament del 
curs. Hi ha una altra raó, però, 
que sens dubte cal remarcar: el 
canvi d’ubicació. Com bé sabeu 
estem a la Casa de la Cultura, 
al centre del poble, cosa que al 
nostre parer indica una clara vo-
luntat de valorització i respecte 
de la tasca educativa. Esperem 
que la il·lusió que aquest fet 
comporta no es veja decebuda 
i que puguem, entre tots, acon-
seguir millorar el centre amb 

nous espais, estudis, tallers i 
activitats culturals. De fet, per al 
curs vinent, a banda de l'oferta 
general, l'Associació d'Alumnes 
enceta dos nous tallers, el de 
teatre i el de randa, que s'afig als 
de manualitats, ioga i pintura. 
A més a més, farem al llarg de 
l'any diverses activitats culturals, 
estigueu alerta! 

El Freire és vostre, veniu-hi, 
estudieu-hi, participeu-hi, 
apropieu-vos-el!

Per altra banda, volem felicitar 
a tot l’alumnat, els qui han acon-
seguit enguany els seus objectius 
i, sobretot, aquells que estan en 
procés, aquells que per diverses 
raons i circumstàncies vitals no 
han pogut assolir allò que volien. 
Ens veiem en passar l'estiu. 

         Centre Freire.

CARTA

A per altre curs

Del 15 de septiembre al 20 de 
noviembre queda fijado el 

plazo de ingreso de los recibos 
del Impuesto sobre Actividades 
Económicas correspondientes al 
ejercicio 2015.

Tanto en el caso de cuotas 
nacionales como provinciales, el 
pago se efectuará a través de las 
Entidades colaboradoras (Bancos, 
Cajas de Ahorro y Cooperativas 
de crédito) en las que no es 
preciso que el obligado al pago 
disponga de cuenta abierta.

Asimismo, el pago de cuotas 
nacionales y provinciales podrá 
ser realizado mediante adeudo en 
cuentra, a través de Internet, en la 
dirección www.agenciatributaria.

es, en la opción: Sede electrónica.
Trámites Destacados Pago de 
Impuestos. Si bien para realizar 
el pago a través de Internet es 
necesario disponer de un sistema 
de firma electrónica de los admi-
tidos por la Agencia Estatal de 
Administración Tributaria.

El vencimiento del plazo de 
ingreso de los recibos en perío-
do voluntario, sin haber sido 
satisfecha la deuda, determinará 
el inicio del período ejecutivo, 
y el devengo de los intereses de 
demora y de los recargos a que se 
refieren los artículos 26 y 28 de la 
Ley General Tributaria.

La porra electoral

Desde hace cuatro legislatu-
ras, el Bar Galochas realiza 

una porra electoral con motivo 
de las elecciones municipales. 
Una tradición que tampoco fal-
tó este año. Un total de 192 
clientes del establecimiento 
realizaron sus apuestas por valor 
de un euro, resultando ganadora 
Carolina Pina Silvestre, al ser su 
apuesta la más próxima al resul-
tado obtenido por las diferentes 
formaciones políticas en las ur-
nas. La ganadora apostó por 10 
ediles para el PSOE, 5 para el PP, 
1 para el GIMV y 1 para Veïns 
de Monòver. Cabe destacar que 
entre los apostantes no faltaron 
representantes de todos los par-

tidos políticos, pero la ganadora 
fue la que más acertada estuvo 
en su pronóstico electoral. Una 
vez conocido el resultado de las 
elecciones, Carolina recibió el 
premio de manos de José Deltell, 
organizador de la porra.

Entrega del premio a la ganadora.
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Lo que ocurrió en ese campo 
fue una pura casualidad. Te-

nía que cavar un buen hoyo. La 
jacaranda que había comprado 
era bastante  grande; aunque 
poco sabía de agricultura era 
consciente de que un gran agu-
jero regado y abonado permite 
a las raíces extenderse por entre 
la tierra y hacer que la planta 
consiga desarrollarse en su nuevo 
lugar. 

Si el hoyo llega a hacerlo medio 
metro más a la izquierda o a la 
derecha esto no hubiera ocurri-
do. El caso es que cuando llevaba 
excavados unos dos palmos la 
azada rebotó y se escuchó ese so-
nido metálico que hace el hierro 
al chocar con la piedra. Procuró 
ir rodeándola para extraerla pero 
cada vez se iba haciendo más 
grande y no conseguía desente-
rrarla.

¡Vaya pedregal! No podía 
desanimarse, descansó un poco y 
siguió con la tarea. La piedra se 
iba viendo cada vez más grande; 
no parecía un pedrusco redondo, 
era más bien plana. Con mucho 
empeño consiguió sacarla y apar-
tarla del agujero. La jacaranda 
quedó allí plantada, preciosa; 
otro árbol más en ese pequeño 
paraíso. Ahora había que estar 
pendiente en regarla a menudo, 
incluso durante los primeros dos 
o tres años que son los funda-
mentales para los árboles nuevos 
plantados.

Estos esfuerzos la dejan aca-
lorada. Aparta la piedra hacia el 
ribazo y va a refrescarse la cara, 
o mejor echarse agua por toda la 
cabeza y esperar a que se le pase 
el sofoco. Le gusta rodear la casa 
de piedras, de cántaros, tinajas o 
tuberías antiguas. La que había 
sacado del agujero era grande y 
tiene como unas vetas marrones. 
Va a lavarla y piensa que quedará 
bonita puesta en algún lugar 
cerca de la casa.

Con el agua a presión de la 
manguera le quita la tierra y, 

La historia enterrada 
efectivamente, era vistosa, pare-
cía mármol veteado, aunque las 
vetas son más bien hendiduras. Le 
echa más agua y le pasa la mano 
por encima para comprobar su 
relieve. Sí, son hendiduras, parece 
que estuviera grabada; le ha dado 
tantos golpes con la azada que ha 
quedado toda marcada.

Se sienta en una escalera que 
hay al lado del grifo y respira. 
La vuelve a mirar. ¡No puede ser! 
Sólo tiene las marcas por un lado, 
por el otro no hay nada. ¡Ay ma-
dre!... que no son golpes, que esas 
marcas parecen figuras o letras; 
los grabados están alineados en 
filas… ¿Qué podría ser?  

Fijándose puede ver en las mar-
cas rastros como de un redondel 
que contiene una estrella o una 
flor, una pluma o una hoja y al 
lado otro redondel con la misma 
estrella. Luego hay una hendidu-
ra horizontal y como tres líneas 
más también horizontales que 
contienen unas letras; porque 
esto son letras ¿no?, parece una V, 
una I, una D, una M, una A...

Va por un poco de aceite y 
le echa unas gotas; las marcas 
adquieren mayor viveza; ¡sí!, 
definitivamente son letras. No se 
lo puede creer. Son inscripciones 
romanas. ¿Ha encontrado una 
lápida? Qué fantasías corren por 
su cabeza. Está influenciada por 
los libros de historia que tanto le 
gusta leer. El corazón le late muy 
deprisa. El calor ya se le había 
pasado pero ahora un sudor frío 
le recorre todo el cuerpo. ¿Dónde 
puede mirar datos de la época de 
los romanos en Monóvar?

 En internet, a través del 
móvil, ve que en el Manyar se 
han encontrado restos de una 
villa romana; la calzada romana 
"Vía Hercúlea o Augusta" que 
comunicaba la costa levantina 
hacia la Bética, pasaba por Saltigi 
(Chinchilla) y discurría muy 
próxima al actual emplazamiento 
de Monóvar. En otra página se 
dice que, -además de una teoría 

CUENTO

sobre el topónimo del pueblo que 
dice que el nombre de Monóvar 
proviene del latín Mons-Novar 
"monte nuevo"-, existen restos de 
una necrópolis.

En la carta arqueológica del 
Valle de Elda se puede leer que 
este valle debió de reunir muy 
buenas condiciones de habitabi-
lidad a juzgar por la abundancia 
de restos prehistóricos, iberos 
y romanos descubiertos en su 
ámbito. Por su situación geográ-
fica debió ser el camino natural 
de la ruta Tarraco-Cartagonova, 
siendo muy posiblemente Elda la 
mansión  "Ad Ello" del itinerario 
de Antonino.

En las excavaciones de los 
yacimientos de "El Monastil", 
"Las Agualejas" y "La Torreta", 
que se encuentran muy cerca, en 
los márgenes del río Vinalopó, se 
han descubierto restos de "terra 
sigillata" (cerámica romana), dos 
monedas de bronce, restos de 
vasijas, etc., que nos hablan de 
una posible villa romana.

Todos estos lugares están muy 
cercanos entre sí, ¿por qué no 
puede ser esta piedra un trozo de 
lápida romana? Respira hondo, le 
falta el aire.

Sigue consultando la Crónica 
de Josep Montesinos que nos habla 
de tres monedas de bronce muy 
bien conservadas y legibles de 
época romana encontradas en 

el Rodriguillo y otra de plata 
de Trajano con una piedra que 
contenía una inscripción en 
latín en Las Casas del Señor. En 
1807 se hallaron otras monedas 
del Imperio Romano …"en las 
inmediaciones del arruinado pueblo 
y castillo de Chinosa, o Chinorla, a 
quarto y medio de la villa hacia la 
parte del norte, junto a la cantera". 
Continua diciendo que:   "El reve-
rendo padre Enriques", abriendo 
unos cimientos en la iglesia 
parroquial de Monóvar en 1619, 
encontró dos lápidas con sendas 
inscripciones en latín. 

Con cierta reserva el corazón 
le dice que es una lápida roma-
na; no es la primera vez que se 
encuentran este tipo de restos. 
Habrá que confirmarlo. Es difícil 
que sea  un  cementerio pero 
pudiera ser, por azar, la tumba de 
un soldado muerto en el camino 
de esa "Vía Augusta".

¿Quién lo puede saber? ¿A 
quién se lo podría preguntar? 
No se le ocurre otro lugar que el 
departamento de Arqueología de 
la universidad de Alicante. Allí se 
tiene que dirigir. Sin perder tiem-
po se pone en contacto con dicho 
departamento que considera el 
hallazgo de sumo interés. La cita 
es para el próximo lunes. No va a 
poder dormir hasta entonces.

  Paqui Limorti Aracil.




